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PROTOKOŁ Nr 22/2008 
z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 

z dnia 04 stycznia 2008 roku 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
 a/ pięciu członków komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki – wszyscy obecni       
 b/ Eugeniusz Dańczak – Wójt Gminy 
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. przyjęcie porządku obrad 
3. przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 
4. opracowanie sprawozdania z dzia łalności komisji za 2007 rok, 
5. sprawy bieżące 

 
Ad 1-3 
 Posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca Komisji. Zapoznała radnych z 
porządkiem obrad, który został jednogłośnie przyjęty, jednogłośnie przyjęto protokoł z 
poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
Ad 4 
 

Sprawozdanie Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki z działalności  
za 2007 rok. 

 
Komisja w 2007 roku odbyła 19 posiedzeń samodzielnych, 13 posiedzeń 

wspólnych z innymi komisjami Rady Gminy oraz uczestniczy ła w 11 sesjach. 
Swoją działalność Komisja opierała o wcześniej ustalony plan, którego 

tematyka obejmowała działy: Kultury, sportu i turystyki. 
Zamierzenia, które Ko9misja przyjęła w planie pracy z dnia 05 stycznia 2007 r. 

zostały w większości zrealizowane. 
Dział Kultura – wspierano inicjatywy mające na celu usprawnienie funkcjonowania 
placówek kulturalnych na terenie gminy. Analizowano wykorzystanie  środków 
budżetowych w tym dziale, działalność bibliotek i świetlic na terenie gminy oraz 
zapoznano się z projektem „Programu opieki nad zabytkami Gminy Dębnica 
Kaszubska na lata 2007 – 2010” 
 Komisja wysunęła wniosek o przekazanie wszystkich świetlic na terenie gminy 
do Gminnego Ośrodka Kultury. Po zapoznaniu się z usytuowaniem pomieszczeń 
niektórych świetlic np. w Krzywaniu, Łabiszewie czy Dobieszewie, gdzie położenie 
pomieszczeń świetlicowych nie sprzyja aspektom wychowawczym przebywających 
tam dzieci i młodzieży szkolnej komisja uznała, że przejmowanie świetlic przez GOK 
może odbyć się w tych miejscowościach gdzie te obiekty spełniają swoją funkcję. 
Dział Oświata – zapoznano się z przygotowaniem szkół do rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego, rozwojem kultury fizycznej w szkołach, wykorzystaniem środków 
budżetowych na oświatę, współtworzeniem prawa oświatowego i organizacją 
funkcjonowania oświaty w zakresie działalności samorządu lokalnego. 
 Komisja nie zrealizowała zagadnienia dotyczącego profilaktyki zdrowotnej i 
stomatologicznej dzieci i młodzieży w placówkach oświatowych. 
 W trakcje swojej działalności poparła inicjatywę dotyczącą działań mających 
na celu zmniejszenie wydatków na oświatę.       
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W Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej zaoszczędzono - 59.960 zł 
W Szkole Podstawowej w Motarzynie zaoszczędzono                - 67.360 zł 
W Szkole Podstawowej w Gogolewie zaoszczędzono                 - 54.365 zł 
W Zespole Szkół w Dębnicy Kaszubskiej zaoszczędzono           - 81.664 zł 
Oszczędności te wynikają z niewypłaconych odpraw emerytalnych, zmniejszenia 
zatrudnienia i.t.p. 
Komisja wnioskowała również o wyodrębnienie Przedszkola w Dębnicy Kaszubskiej 
jako samodzielnej jednostki organizacyjnej.  
Dział Sport – zajmowano się wykorzystaniem obiektów sportowych przez młodzież i 
dorosłych, planowaniem rozgrywek sportowych między klubami, organizacją imprez 
sportowych dla mieszkańców gminy, wykorzystaniem środków budżetowych na 
sport. 
 Komisja zauważa brak konkretnych działań w zakresie poprawy stanu 
technicznego boisk sportowych na terenie gminy.   
Nie zrealizowane zostało zamierzenie dotyczące współpracy Komisji z Radą Sportu. 
Rada Sportu nie ukonstytuowała się, w związku z tym nie istnieje. 
W 2007 roku członkowie Komisji aktywnie włączali się w przygotowanie i 
przeprowadzenie gminnych imprez sportowych (radny Mnich i Olech).  
Dział Turystyka – Komisja założyła sobie wspieranie działań zmierzających do 
wykorzystania terenów w celach turystycznych i wypoczynkowych. Obecnie turystyka 
w gminie opiera się na  prywatnych Gospodarstwach Agroturystycznych i 
pensjonacie w Starnicach. Gmina pisze programy na zagospodarowanie terenów 
przyległych do akwenów wodnych. W zasobach Gminy znajduje się 
niezagospodarowany ośrodek w Krzyni. Komisja wnioskuje by ten ośrodek chociaż w 
części do używalności. Mógłby być wykorzystywany przez dzieci i młodzież na 
biwaki, złoty itp. 
Na turystykę nie wyodrębniono w budżecie gminy  oddzielnych środków. 
 Ponadto Komisja współpracowała z innymi Komisjami działającymi w Gminie. 
Opiniowano projekty uchwał Rady Gminy. Odbyło się spotkanie z przedstawicielami 
OSP działającymi na terenie Gminy a także Komisja zapoznała się z działalnością 
Ośrodka Pomocy Społecznej.   
Nie zrealizowano zadania w zakresie funkcjonowania opieki zdrowotnej 
mieszkańców Gminy.  
Niezrealizowane zadania Komisja ujmie w Planie Pracy na 2008 rok.  
 
Ad 5 
 
 Obecny na posiedzeniu Komisji Wójt Gminy przedstawi ł propozycję 
przekształcenia Gminnego Ośrodka Kultury w Gminne Centrum Kultury i Sportu. 
Gminne Centrum zajmowało by się nie tylko kulturą ale również sportem gminnym. 
Członkowie Komisji popierają propozycję Wójta z zastrzeżeniem, że o ile w obecnym 
GOK zatrudnione są osoby zajmujące się w sposób profesjonalny kulturą, o tyle w 
nowym układzie powinna też się znaleźć osoba znająca się na kulturze fizycznej, 
potrafiąca zorganizować i przeprowadzić imprezy sportowe na terenie gminy. 
 
Na tym protokoł zakończono. 
Protokołował; Krzysztof Olech                                                                 Przewodnicząca 
                                                                                                            Komisji Kultury, O światy, 
                                                                                                                Sportu i Turystyki  
 
                                                                                                                   / -/ Jadwiga Karaś 
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Załącznik Nr .../08 
do protokołu z Sesji Rady Gminy 

z dnia 14 lutego 2008 r. 
SPRAWOZDANIE 

KOMISJI KULTURY, OŚWIATY, SPORTU i TURYSTYKI 
Z DZIAŁALNOŚCI ZA 2007 r. 

 
 
Komisja w 2007 roku odbyła 19 posiedzeń samodzielnych, 13 posiedzeń 

wspólnych z innymi komisjami Rady Gminy oraz uczestniczy ła w 11 sesjach. 
Swoją działalność Komisja opierała o wcześniej ustalony plan, którego 

tematyka obejmowała działy: Kultury, sportu i turystyki. 
Zamierzenia, które Komisja przyjęła w planie pracy z dnia 05 stycznia 2007 r. 

zostały w większości zrealizowane. 
Dział Kultura – wspierano inicjatywy mające na celu usprawnienie funkcjonowania 
placówek kulturalnych na terenie gminy. Analizowano wykorzystanie środków 
budżetowych w tym dziale, działalność bibliotek i świetlic na terenie gminy oraz 
zapoznano się z projektem „Programu opieki nad zabytkami Gminy Dębnica 
Kaszubska na lata 2007 – 2010” 
 Komisja wysunęła wniosek o przekazanie wszystkich świetlic na terenie gminy 
do Gminnego Ośrodka Kultury. Po zapoznaniu się z usytuowaniem pomieszczeń 
niektórych świetlic np. w Krzywaniu, Łabiszewie czy Dobieszewie, gdzie położenie 
pomieszczeń świetlicowych nie sprzyja aspektom wychowawczym przebywających 
tam dzieci i młodzieży szkolnej komisja uznała, że przejmowanie świetlic przez GOK 
może odbyć się w tych miejscowościach gdzie te obiekty spełniają swoją funkcję. 
Dział Oświata – zapoznano się z przygotowaniem szkół do rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego, rozwojem kultury fizycznej w szko łach, wykorzystaniem środków 
budżetowych na oświatę, współtworzeniem prawa oświatowego i organizacją 
funkcjonowania oświaty w zakresie działalności samorządu lokalnego. 
 Komisja nie zrealizowała zagadnienia dotyczącego profilaktyki zdrowotnej  
i stomatologicznej dzieci i młodzieży w placówkach oświatowych. 
 W trakcje swojej działalności poparła inicjatywę dotyczącą działań mających 
na celu zmniejszenie wydatków na oświatę.       
W Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej zaoszczędzono - 59.960 zł 
W Szkole Podstawowej w Motarzynie zaoszczędzono                - 67.360 zł 
W Szkole Podstawowej w Gogolewie zaoszczędzono                 - 54.365 zł 
W Zespole Szkół w Dębnicy Kaszubskiej zaoszczędzono           - 81.664 zł 
Oszczędności te wynikają z niewypłaconych odpraw emerytalnych, zmniejszenia 
zatrudnienia i.t.p. 
Komisja wnioskowała również o wyodrębnienie Przedszkola w Dębnicy Kaszubskiej 
jako samodzielnej jednostki organizacyjnej.  
Dział Sport – zajmowano się wykorzystaniem obiektów sportowych przez młodzież  
i dorosłych, planowaniem rozgrywek sportowych między klubami, organizacją imprez 
sportowych dla mieszkańców gminy, wykorzystaniem środków budżetowych na 
sport. 
 Komisja zauważa brak konkretnych działań w zakresie poprawy stanu 
technicznego boisk sportowych na terenie gminy.   
Nie zrealizowane zostało zamierzenie dotyczące współpracy Komisji z Radą Sportu. 
Rada Sportu nie ukonstytuowała się, w związku z tym nie istnieje. 
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W 2007 roku członkowie Komisji aktywnie włączali się w przygotowanie  
i przeprowadzenie gminnych imprez sportowych (radny Mnich i Olech).  
Dział Turystyka – Komisja założyła sobie wspieranie działań zmierzających do 
wykorzystania terenów w celach turystycznych i wypoczynkowych. Obecni e turystyka 
w gminie opiera się na  prywatnych Gospodarstwach Agroturystycznych  
i pensjonacie w Starnicach. Gmina pisze programy na zagospodarowanie terenów 
przyległych do akwenów wodnych. W zasobach Gminy znajduje się 
niezagospodarowany ośrodek w Krzyni. Komisja wnioskuje by ten ośrodek chociaż  
w części do używalności. Mógłby być wykorzystywany przez dzieci i młodzież na 
biwaki, złoty itp. 
Na turystykę nie wyodrębniono w budżecie gminy  oddzielnych środków. 
 Ponadto Komisja współpracowała z innymi Komisjami działającymi w Gminie. 
Opiniowano projekty uchwał Rady Gminy. Odbyło się spotkanie z przedstawicielami 
OSP działającymi na terenie Gminy a także Komisja zapoznała się z działalnością 
Ośrodka Pomocy Społecznej.   
Nie zrealizowano zadania w zakresie funkcjonowania opieki zdrowotnej 
mieszkańców Gminy.  

Niezrealizowane zadania Komisja ujmie w Planie Pracy na 2008 rok.  
 
 

                                                                                               Przewodnicząca 
                                                                                                            Komisji Kultury, O światy, 

                                                                                       Sportu i Turystyki  
 

                                                                                         Jadwiga Kara ś 

 


